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Naši dopisi. 
Iz Ljubljane. 
— Desetletnica predsedovanja gospoda barona 

AVinkler-ja v deželi kranjski . Dne_18. marca t. 1. bode 
preteklo deset let odkar je bil za c. kr. deželnega 
predsednika dežele kranjske imenovan gospod baron 
Andrej Winkler. Kdor še ni pozabil, kakove so bile 
Narodne in gospodarske razmere pred njimi v deželi (n 

kokošne so sedaj, bode rad priznal, da dežela na^P 
I spoIni zgol doIžnost hvaležnosti, ako s i j a j n o p r a - l 
' z n u j e oni dan, katerega je pred 10 leti milostivil 

cesar deželi dal pravičnega in skrbnega Svojega na
mestnika. ~~ ^ 

— V državnem zboru imeli so slovenski državni 
poslanci po posebni deputaciji pomenljiv pa z a u p e n 
razgovor z vlado, in videti je, da so se razpravljale 
vse pereče šolske zadeve. Ker je bil razgovor 
zaupen, pač deležnikom ni mogoče objaviti kaj od 
onega, krog česar se je, na drobno vrtil dolgotrajen 
razgovor. Eno stvar pa je, kakor šegavo tudi, omenil 
naučni minister Gautsch v budgetnem odseku, namreč 
zadevo kranjske gimnazije. Rekel je namreč približno 
to le: Kar zadeva zopetno ustanovitev g i m n a z i j e v 
K r a n j i . mi je opomniti, da je za letos odločena usta
novitev nove nižje gimna/Jja v Ljubljani. Od vspeha tega 
prvega koraka bode odvisna rešitev prvega vprašanja 
(to je gimnazije Kranjske.) 

Radi priznamo, da je podučevanje 900 učencev na 
jednem zavodu nemogoče, in da š paralelkami, ki imajo 
vsaj po trikrat toliko učencev kakor prvotni razredi ni 
mogoče podučevati uspešno tako malo, kakor s preobilnim 
številom suplentom. Toliko pa vendar že zdaj in pred 
daljnimi skušnjami sprevidi tudi le nekoliko razumen 
nestrokovnjak, da 900 učencev popolnoma zadostuje 
za dve višji in za eno nižjo gimnazijo , in , da bi 
ustanovitev višje gimnazije v Kranji bogato povrnila 
primeroma male višje stroške njenega vzdržavanja 
z vse sijajaišimi učnimi vspehi, kakor so pa pri sedanjih 
razmerah mogoči. Treba torej, da minister to vprašanje 
v roko vzame z odločnejšo dobro voljo. 

— Katoliško politično društvo imelo je minulo 
nedeljo dne 9. t. m. svoje prvo javno zborovanje po 
ustanovnih volitvah. V redutni dvorani zbralo se je 
krog 5—600 deležnikov. Predsednik kanon|k_KluxLJ}0-
zdravil je zbrane vjako ^zanimivem z_žjv^hn^_rjo_hv§lo 
sprejetem jnagovoru , v katerem je naglašal naloge in 
potrebo takega društva, že v ta namen da se dejansko 
širi staro naše geslo, z novega sprejeto soglasno v klubu 
narodnih poslancev v zadnjem zasedanji deželnega zbora. 

Kot prvo točko za razgovor v shodu, razpravljal 
je gosp. poslanegJPojr š.e o nasvetu namreč, da se od
pošlje gosposki zbornicj^rQ§aJgL^zgL_verskQ narodno šolo, 
naglašal je_govornik, d_a v K r a n j s k i rasTelTai to. 
vprašanje takoj nima čtfiualnegv;; pothenar^tafcoTlJia/ 
že V driizih slovenskih, še bolj pa v nemskm pokrajinah. 
O političnem položaju govoril je gosp. poslanec Žitnik, 
o prošnji glede uredbe stavbenega obrta pa poslanec 
Klein. Seja trajala je nad dve uri. 

— Iz oporoke umrlega hišnika Leop. Zhak^a , ki 
je v Ljubljani umrl minuli teden, poroča današnja „Laib. 
Ztg.", da je volil za dobrodelne ali občekoristne namene 
krog 40.000 gld. med drugimi za sirotišnico „Marijanjšče" 
v JLjubljani lg^ggO^gld., za ubožnoustanovo v Idriji, 
rjajstnen^ za Lichtenturnovo 

I sirotišnico, za ljubljanske uboge, za tukajšnjo Franči
škansko cerkev in pa revne iz bolnišnice odhajajoče vsa-



kemu namenu po 2000 gld., društvu katoliških roko-
delskih pomočnikov 1000 gld., ženskemu društvu sv. 
Vincencija, zavetišči malih otrok, otroški bolnici in 
cerkvi na Rožniku po 500 gld., ljudski in študentovski 
knhinji 200 gld. svoje politično mišljenje pa je označil 

7 s tem, da je za nakup hiše za otročji vrt nemškega 
L-Schulvereina volil 5000 gld. 
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